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  محمدمهدی اسماعیلی، وزیر 
گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
سیاست قطعی ما در وزارت فرهنگ 
این است که تا جای ممکن از اهالی 
فرهنگ و هنر که در اغتشاشات 
اخیر برای شان اتفاقاتی افتاده است، 
حمایت و موضوع آنها را پیگیری 
کنیم. محمدمهدی اسماعیلی در 
حاشیه نشست هیأت دولت در جمع 
خبرنگاران درباره برگزاری چهارمین 
جشنواره فیلم آسیایی در پایتخت 
نیجریه به پیشنهاد سفارت ایران 
و اهداف برگزاری این رویدادها 
اظهارکرد: سیاست دولت مردمی، 
گسترش دیپلماسی فرهنگی و هنری 
است و در پناه این دیپلماسی موضوع 
اقتصاد فرهنگ از اولویت های کاری 
است که وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی آن را پیگیری می کند. وی 
تصریح کرد: از یکسال گذشته حجم 
ارتباطات فرهنگی و گستره تعاملات 
هنری خود را گسترش داده ایم و 
در همه کشورهای هدف از جمله 
کشورهای منطقه، جهان اسلام، 
همسایگان و همچنین کشورهای 
دنبال  را  موضوع  این  آفریقایی 
می کنیم. اسماعیلی در پاسخ به 
این سوال که موضع وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی درباره بازیگران 
بازداشتی چیست و آیا نسبت به 

آنان تسامحی صورت می گیرد؟ 
بیان کرد: در این حدود ۶۰ روزی 
که اتفاقات اخیر در حال رخ دادن 
است بنا داشته ایم که با گفت وگو و 
شفاف سازی اجازه ندهیم کار به جایی 
بکشد که موجب نگرانی شود.  وزیر 
تاکید  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
کرد: سیاست قطعی ما در وزارت 
فرهنگ این است تا آنجا که بتوانیم از 
کسانی که به لحاظ کاری یا حرفه ای 
دچار مشکل شده اند حمایت کنیم. 
همچنین برای کسانی که از خانواده 
فرهنگ، هنر و رسانه هستند و در 
اغتشاشات اخیر برای شان اتفاقاتی 
افتاده است به رغم اینکه پیش از این 
نیز پیگیری های بسیاری داشته ایم 
بازهم وظیفه خود می دانیم این 
حمایت را ادامه دهیم و موضوع آنها 
را پیگیری کنیم. وی عنوان کرد: 

به صورت مرتب با نهادهای امنیتی 
و دستگاه های قضائی جلساتی داریم 
که تا حد امکان به کسانی که دچار 
مشکل شده اند کمک برسانیم. البته 
همکاری های بسیار خوبی در این 
زمینه از سوی دستگاه های امنیتی 
و قضائی صورت گرفته است که از 
همه این عزیزان قدردانی و تشکر 
می کنیم. اسماعیلی گفت: روند کار 
به نحوی است که دوستان ما دقت 
لازم را به کار می برند تا جای ممکن 
با گفت وگو و رفع ابهامات بتوانیم 
مسائل موجود در سطح جامعه را 

رفع و حل کنیم. 
  واکنش به بیانیه خانه سینما

 همچنین وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی افزود: ما با دوقطبی سازی 
و افزایش تنش مخالفیم و دوست 
نداریم حتی برای یک نفر از اهالی 

فرهنگ و هنر مشکل درست شود. 
محمدمهدی اسماعیلی در گفت وگو 
با ایسنا، درباره بیانیه اخیر خانه 
سینما اظهارکرد: این بیانیه تحلیل 
درستی از اتفاقات نیست. تلاش ما بر 
این است که وضعیت فرهنگ و هنر به 
حالت عادی برگردد. ما با هر اقدامی 
که به دوقطبی سازی یا افزایش تنش 
منجر شود مخالفیم. وی ادامه داد: از 
هیات مدیره خانه سینما که بیانیه 
صادر کردند می خواهیم به وظیفه 
صنفی و حرفه ای خود عمل کنند و به 
ما کمک کنند تا مسائل خاتمه یابد. 
استفاده از لحن های غیردوستانه 
کمکی نمی کند جز اینکه تنش ها 
ارشاد  وزیر  می شود.  افزوده 
خاطرنشان کرد: ما بر این اعتقادیم 
که جریان اصلی هنر با مردم همراهی 
کرده است. ما بنا داریم با گفت وگو با 
کسانی که ابهاماتی دارد، مسائل را 
حل کنیم. ما علاقه نداریم حتی برای 
یک نفر از اهالی فرهنگ و هنر مشکل 
درست شود. بنابراین با این دوستان 
آمادگی گفت وگو داریم. البته قبول 
دارم که فضای تروریسم رسانه ای 
سعی در ایجاد ابهام و دروغ کرده و 
چون اینها را می دانیم همچنان بر 
گفت وگو و رفع ابهام تاکید داریم و از 
دوستان هنرمند خود هم می خواهیم 

اختلافات را دامن نزنند. 

 نمایش کارتون های خلاق 
درباره جام جهانی

 در یک نشست مطرح شد:
  ضرورت تغییر 

در جشنواره فیلم »رشد«
 نشست تخصصی »سینما و آموزش« در 
آستانه برگزاری پنجاه  ودومین جشنواره 
فیلم های علمی، آموزشی و  بین المللی 
کارشناسان  حضور  با  »رشد«  تربیتی 
آموزشی و مؤلفان کتاب های درسی برگزار 
شد. احمد احمدی، رئیس گروه علوم دفتر 
تألیف کتاب های ابتدایی و متوسطه نظری 
با بیان اینکه جشنواره ها بخشی قابل توجهی 
از انرژی و امکانات سازمان پژوهش را به خود 
معطوف می کنند، عنوان کرد: کارشناسان 
و مسئولان دفتر تالیف کتاب های درسی 
به صورت جزئی با جشنواره درگیر می شوند 
و این موضوع تا حدی دلیل مشاهده نشدن 
اثر جشنواره در متون درسی است. احمدی 
ضرورت تغییر در جشنواره فیلم رشد را 
گوشزد کرد و ادامه داد: کارویژه جشنواره 
فیلم رشد باید در جهت تامین محتوای 
بسته های تربیت و یادگیری تعریف شود تا 
بتوان از خروجی آن برای تهیه بسته های 
 . . . استفاده کرد. روح ا به  روز  آموزشی 
خلیلی، رئیس گروه کار و فناوری دفتر 
تألیف نیز یادآور شد: با استفاده از فیلم 
می توان ابزارهایی مثل بازیگر، تصویر و قصه 
را به کار گرفت و مفاهیم را به خوبی منتقل 
کرد. رضا خیرآبادی، رئیس گروه زبان های 
خارجی دفتر تألیف کتاب های ابتدایی و 
متوسطه نظری هم عنوان کرد: آموزش 
زبان های خارجی همواره در به کارگیری 
ابزارها و روش های نوین آموزشی پیش قدم 
بوده است، همان طور که روش های آموزش 
شنیداری به صورت گسترده در آموزش زبان 
رواج پیدا کرد و امروز نیز یکی از عرصه ها 
که به صورت گسترده از ظرفیت فیلم برای 
آموزش استفاده می کند، حوزه آموزش زبان 
خارجی است. احمد احمدی اظهارکرد: 
مساله گرفتاری جامعه به »شبه علم« بسیار 
جدی است و در صورتی که ارتباط مستقیم 
صاحبان دانش با مخاطبان شکل گیرد، تا 
حد زیادی می توان از آن فاصله گرفت. وی 
اضافه کرد: در بسیاری نقاط کشور وسایل و 
تجهیزات مورد نیاز برای آزمایش های فنی 
وجود ندارد، ولی با فیلم می توان بدون نیاز 
به این تجهیزات، مفاهیم را به دانش آموزان 
آموزش داد. روح ا... خلیلی گفت: معلمان 
و  فیلمسازان  با  می توانند  مولفان  و 
فیلمنامه نویسان ارتباط برقرار کنند و به 
آنان متناسب با نیاز خود، سفارش محصول 

ارائه دهند. 

  محمدحسین نیرومند، هنرمند 
طراح و کاریکاتوریست و مشاور 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
معتقد است: نمایش آثار نمایشگاه 
کارتون و کاریکاتور جام جهانی نباید 
محدود به یک گالری و مجموعه 
شود و از طریق رسانه ها، تلویزیون 
و بیلبوردها باید به زندگی مردم 
راه پیدا کنند. این هنرمند طراح 
و کاریکاتوریست گفت: اولین بار 
نیست که چنین نمایشگاهی برگزار 
می شود اما قبلی ها به این گستردگی 
نبوده اند؛ میزان خلاقیت را در نسبت 
به میزان حضور هنرمندانی که در 
این نمایشگاه شرکت کرده اند، باید 
هنرمندان  اکثر  چراکه  سنجید 
نمایشگاه  این  در  که  خارجی 
بین المللی حضور دارند، می شناسم 
و اینها هنرمندانی خلاق هستند و 
سعی می کنند آثاری بدیع و نو را 
برای یک نمایشگاه بفرستند. وی 
تصریح کرد: اکثریت آثار اورجینال 
برای این نمایشگاه ارسال شده اند. 
نیرومند همچنین افزود: امیدوارم 
مردم نیز از این نمایشگاه بازدید 
کنند، چراکه در شرایط کنونی، 
این نمایشگاه لبخند بر لب های 
مردم می نشاند و این موضوع، نیاز 
جامعه امروز است. وی گفت: این 
آثار در سطح شهر در قالب بیلبورد و 
تابلوهای تبلیغی، به نمایش درآیند. 
و  طباطبایی  آقای شجاعی  کار 
همکارانش در حوزه هنری این است 
که چنین نمایشگاهی برپا کنند اما 
این نمایش آثار نباید محدود به یک 
گالری و مجموعه شود و از طریق 
رسانه ها، تلویزیون و بیلبوردها باید 

به زندگی مردم راه پیدا کنند. 

  کدام تلویزیون  ها جام جهانی را
K4   پخش می کنند؟

 مدیر شبکه تلویزیونی »فراتر« که با دستورکار پخش 
برنامه ها به صورت K4  آغاز به کار کرده است، از جزئیات 
تماشای  لذت  و  قابلیت پخش  دارای  تلویزیون های 
رقابت های جام جهانی از این شبکه سخن گفت. ابوالفضل 
صالحی به »مهر« گفت: در خاورمیانه فقط ما مجهز به 
این فناوری هستیم. در دنیا حدود ۲۱۸ شبکه پیشران با 
کیفیت های مختلف وجود دارد. این سطح از استاندارد در 
 K4شبکه های پیشران چند مشخصه دارد که اولین آن همان
بودن است که کیفیت تصویر نسبت به SD ۱۶ برابر و نسبت 
به HD هشت برابر ارتقا پیدا می کند. حداقل فضای رنگی 
هم باید از ۱۶ میلیون رنگ به یک میلیارد رنگ ارتقا پیدا 
کند. وی اضافه کرد: این مشخصه ها آنقدر درست است که 
با استانداردهای جهانی هم منطبق است و مسابقات جهانی 
که دریافت کرده ایم، تمام مشخصات پخش شبکه فراتر با 
مشخصات فورکی جام جهانی تطبیق دارد. تستی که قبل 
از رقابت ها برای ما از طریق ماهواره و فیبر نوری ارسال شده 
بود دقیقا با استانداردهای ما مطابقت داشت. مدیر شبکه 
فراتر در پاسخ به شبهات درباره حق پخش بازی ها عنوان 
کرد: رایت به این صورت است که زمانی به صورت مستقیم 
توسط خود فیفاست و زمانی هم شرکت هایی مثل »بین 
مدیا« رایت کل منطقه را یک جا می خرند. رایت منطقه ما به 
عهده شرکت »بین مدیا« است و ایران آن را خریداری کرده 
است. وی ادامه داد: اگر ما رایت و حق پخش را خریداری 
نکرده بودیم، اینجا هم برای شبکه فراتر نمی توانستیم این 
رقابت ها را به صورت فیبرنوری آن را تحویل بگیریم، اما از 
آنجا که فیفا سیگنال را به مقصد ایران ارسال می کند ما هم 
می توانیم آن را دریافت کنیم. اینها نکاتی است که برخی یا 
نمی دانند یا بی انصافی می کنند. صالحی تصریح کرد: برای 
راه اندازی این شبکه اما ما با دانش بومی خودمان جلو رفتیم. 
وی در پاسخ به اینکه کدام شبکه های تلویزیونی به قابلیت 
دریافت تصاویر شبکه فراتر مجهز هستند؟ اظهارکرد: 
تلویزیون هایی که بیشتر از سایز ۵۰ اینچ هستند همه به 
امکان دریافت تصاویرK4  مجهز هستند. اگر هم با قیمت 
محاسبه کنیم تلویزیون هایی که ۱۰ میلیون و بالاتر هستند 
این امکان را دارند. وی درباره امکان دریافت این شبکه از 
تلوبیون و تغییر کیفیت آن عنوان کرد: تلاش ما این است که 
این اتفاق رخ دهد، ما سیگنال را به تلوبیون تحویل داده ایم و 
آنها باید این امکان را فراهم کنند. کیفیت متغیر خواهد بود 
چون با پشتیبانی اینترنت مرتبط است. وی همچنین درباره 
تولیدات تلویزیونی با این فرمت توضیح داد: معاونت سیما 
  K4ابلاغ کرده است که همه سریال ها باید به سمت تولید
پیش بروند. صالحی ادامه داد: حدود ۵۰ درصد از جمعیت 
کشور به این شبکه دسترسی دارند و بسته به اینکه گیرنده 

آنها K4  باشد می توانند این شبکه را دریافت کنند. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  »ترامپ برزیل« 
پیروزی »لولا« را به چالش کشید

 با گذشت حدود یکماه از اعلام نتیجه دور دوم انتخابات 
ریاست جمهوری برزیل، »ژائیر بولسونارو« شکست خود از 
»لولا داسیلوا« در این انتخابات را به چالش کشید. به گزارش 
فارس، منابع رسانه  ای از برازیلیا پایتخت برزیل خبر دادند 
که ژائیر بولسونارو رئیس جمهور فعلی و شکست خورده که 
به دلیل مواضعش به »ترامپ برزیل« مشهور است، در رد 
پیروزی لولا داسیلوا در دور دوم انتخابات ریاست جمهوری، 
به دادگاه شکایت کرد. ژائیر بولسونارو با رجوع به دادگاه عالی 
انتخاباتی این کشور، نتیجه اعلام شده دور دوم انتخابات 
ریاست جمهوری برزیل را به چالش کشید. دوم آبانماه بود 
که پس از شمارش آرای دوردوم انتخابات ریاست جمهوری 
برزیل، لولا داسیلوا توانست ۵۰.۸۱ درصد آرا را به دست 
بیاورد و به عنوان رئیس جمهور بعدی برزیل انتخاب شود. 
طبق نتایج، ژائیر بولسونارو با به دست آوردن 4۹.۱۹ درصد 
آرا، نخستین رئیس جمهور برزیل شد که نتوانست برای بار 
دوم در انتخابات ریاست جمهوری پیروز شود. رویترز نوشت: 
»ژائیر بولسونارو رئیس جمهور برزیل، انتخاباتی را که در ماه 
گذشته به لولا داسیلوا رقیب چپ گرای خود باخت، به چالش 
کشیده و استدلال کرده که آرای برخی دستگاه های شمارش 
آرا باید بی اعتبار شود.« ادعای بولسونارو بعید به نظر می رسد 
چرا که پیروزی لولا توسط دادگاه عالی انتخابات تایید شده 
و سیاستمداران برجسته برزیلی و متحدان بین المللی هم 
به برد او اذعان کرده اند. با این حال، این اقدام او می تواند به 
جنبش اعتراضی کوچک اما متعهدی که تاکنون از پذیرش 
نتیجه خودداری کرده است، دامن بزند. الکساندر دو مورالس، 
رئیس دادگاه عالی انتخاباتی برزیل با اشاره به ثبت شکایت 
ائتلاف انتخاباتی بولسونارو در دادگاه اعلام کرد که آنها باید 
ظرف ۲4 ساعت مستندات شکایت خود را ارائه کند در غیر 
این صورت این شکایت رد خواهد شد. گلیسی هافمن، رئیس 
حزب کارگران برزیل  شکایت انتخابات ژائیر بولسونارو را 
»شیطنت« خواند و گفت: دیگر از تعلل، بی مسئولیتی، 
توهین به نهادها و دموکراسی خبری نیست. انتخابات در 
رای گیری مشخص شد و برزیل برای ساختن آینده ای بهتر 
به صلح نیاز دارد. در متن شکایت بولسونارو ادعا شده که در 
شمارش آرای دوردوم انتخابات ریاست جمهوری برزیل، 
»نشانه هایی غیرقابل جبرانی از نقص عملکرد در برخی 
دستگاه های الکترونیکی رای گیری پیدا شده است. در 
این شکوائیه آمده که این نقص های جدی باعث ایجاد عدم 
قطعیت درباره نتیجه شمارش آرا می شود و اعتبارسنجی 
دستگاه های رأی گیری را غیرممکن می کند به همین دلیل 
نتایج برخی از آرا باید نامعتبر شناخته شود. بولسونارو پیش 
از انتخابات ریاست جمهوری برزیل هم درباره نظام رای گیری 
الکترونیکی این کشور تردیدهایی ایجاد کرده و گفته بود 
که این نظام مستعد تقلب است. ژائیر بولسونارو که به دلیل 
مواضع دست راستی افراطی خود به »ترامپ برزیل« شهرت 

دارد، پیش از این هم خبرساز شده بود. 

 هشدار چین به ناتو:

از حدود جغرافیایی خود تجاوز نکنید

محمدمهدی اسماعیلی: 

    پیگیر مسائل بازیگران بازداشتی هستیم

کوتــــاه

  سخنگوی وزارت  خارجه چین از ائتلاف نظامی ناتو 
خواست که مرزهای جغرافیایی را رعایت کرده و از حدود 
اختیارات خود تجاوز نکند. به گزارش فارس، ادعاهای 
بی اساس »ینس استولتنبرگ« دبیرکل سازمان پیمان 
آتلانتیک شمالی )ناتو( درباره تلاش چین برای تسلط بر 
زیرساخت های حیاتی و صنعتی غرب، با واکنش تند پکن 
همراه شد. »ژائو لی جیان« سخنگوی وزارت خارجه چین از 
ائتلاف نظامی ناتو خواست که مرزهای جغرافیایی را رعایت 
کرده و از حدود اختیارات خود تجاوز نکند. به نوشته وبگاه 
»ریانووستی«، ژائو طی نشست خبری در پکن اظهارکرد: 
»از پایان جنگ سرد، بازوهای گسترش ناتو عمیق تر و 
گسترده تر شده است. ناتو نه تنها محیط سایبری و فضای 
خارج از زمین را که در ابتدا قرار بود توسط سازمان ملل 
متحد و آژانس های بین المللی تخصصی مدیریت شود، 
در سیاست دفاع دسته جمعی کشورهای عضو گنجانده 
است، بلکه مداخله خود را در طیف گسترده ای از حوزه های 
غیرنظامی از جمله تغییرات آب و هوایی، زیرساخت های 
حیاتی، نوآوری های تکنولوژیکی، زنجیره های تامین، 
انرژی و مراقبت های بهداشتی گسترش داده است. وی 

در ادامه تاکید کرد: »ناتو به عنوان یک سازمان منطقه ای 
باید به شدت مرزهای جغرافیایی خود را رعایت کند، 
سعی در ایجاد قوانین یا رویه های خودسرانه نداشته 
باشد و به دنبال تجاوز از اختیارات خود نیز نباشد.« این 

دیپلمات چینی با بیان اینکه تشکیل و توسعه زنجیره های 
تولید و عرضه جهانی نتیجه اقدامات ترکیبی قوانین بازار و 
انتخاب شرکت هاست، توضیح داد: »چین در سال های اخیر 
همکاری مثبت و برابری را در زمینه های مرتبط با کشورها و 
شرکت های مناطق مختلف از جمله اعضای ناتو برقرار کرده 
است؛ کشورهایی که منافع قابل توجهی برای مردم همه 
طرف ها به ارمغان آورده اند.«ژائو اظهارداشت: »استفاده از 
ایدئولوژی و نظام های ارزشی برای ترسیم خطوط انشقاق 
در زمینه همکاری های تجاری و اقتصادی نه تنها به منافع 
مشترک جامعه بین المللی لطمه وارد می کند، بلکه به نوعی 
خودکشی خواهد بود.« پیش از این، استولتنبرگ ادعا کرده 
بود که چین تمام تلاش خود را برای تقویت کنترل و تسلط 
بر زیرساخت های حیاتی، زنجیره های تامین و بخش های 
صنعتی کلیدی کشورهای غربی انجام می دهد اما نباید 
به »دولت های مستبد« فرصت استفاده از ضعف غرب 
داده شود. این در حالی است که دو ماه قبل دبیرکل ناتو 
در دیدار با »وانگ یی« وزیر خارجه چین گفته بود پکن با 
رشد اقتصادی و افزایش نفوذ خود، نقش مهمی در مسائل 

جهانی ایفا می کند. 

 پوتین به ایروان سفر کرد 
  شرکت در اجلاس 

سازمان پیمان امنیت جمعی
 ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه برای شرکت در 
نشست شورای امنیت جمعی، ارگان اصلی بلوک تحت رهبری 
 )CSTO مسکو موسوم به سازمان پیمان امنیت جمعی )
به ایروان سفر می کند. به گزارش ایسنا به نقل از تاس، 
قرار است در این اجلاس نیکول پاشینیان، نخست وزیر 
ارمنستان، الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور بلاروس، 
سدیر جباروف، رئیس جمهور قرقیزستان و امامعلی رحمان، 
رئیس جمهور تاجیکستان حضور داشته باشند. مشارکت قاسم 
جومارت توکایف، رهبر قزاقستان، که در انتخابات زودهنگام 
ریاست جمهوری ۲۰ نوامبر با قاطعیت پیروز شد، اکنون 
زیرسوال رفته است، زیرا مراسم تحلیف وی در ۲۶ نوامبر 
برگزار می شود. سرویس مطبوعاتی کرملین پیش تر گزارش 
داده بود که نشست سران در ایروان بر روی زمینه های کلیدی 
همکاری در داخل سازمان و همچنین مشکلات مهم بین المللی 
و منطقه ای متمرکز خواهد بود. قرار است پوتین در حاشیه این 
مراسم با پاشینیان دیدار کند. دیمیتری پسکوف، گفته بود 
که رئیس جمهور روسیه فرصتی خواهد داشت تا با همتای 
بلاروس خود نیز دیدار کند. انتظار می رود که شرکت کنندگان 
در آن رویدادها درباره وضعیت نظامی و سیاسی در حوزه های 
امنیت جمعی، سیاست خارجی، همکاری های نظامی و 
ضدتروریستی در چارچوب سازمان پیمان امنیت جمعی 
و اقداماتی برای تقویت سیستم امنیت جمعی بحث کنند. 
دبیران سازمان پیمان امنیت جمعی پیش تر گفته بودند 
که رهبران به مکانیسم واکنش به بحران سازمان و اقدامات 
مشترک برای کمک به ارمنستان در بحبوحه تنش های اخیر 
بر سر مرز این سازمان با آذربایجان توجه ویژه ای خواهند 
 CSTO داشت. پیش از این، ایروان یک اجلاس اضطراری
را آغاز کرد که از طریق ارتباط ویدئویی در ۲۸ اکتبر برگزار 
شد. علاوه بر این، شهر تفریحی سوچی در دریای سیاه روسیه 
میزبان گفت وگوهای حضوری ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روسیه، نیکول پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان و الهام 
علی یف، رئیس جمهور آذربایجان بود. ارمنستان انتظار دارد 
که شرکت کنندگان در نشست ارزیابی سیاسی روشنی از 
اقدامات آذربایجان در مرزهای مشترک داشته باشند و نقشه 
راه احیای تمامیت ارضی کشور را اتخاذ کنند. انتظار می رود 
الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور بلاروس، اولویت های ریاست 
کشورش در این سازمان را در سال آینده رونمایی کند. علاوه 
بر آن، شورای امنیت جمعی درباره موضوع دبیرکل سازمان 
پیمان امنیت جمعی با توجه به چرخش آتی که قرار است در 
اول ژانویه ۲۰۲۳ برگزار شود، بحث خواهد کرد. استانیسلاو 
زاس، دبیرکل کنونی سازمان پس از دیدار با رهبر بلاروس 
در اوایل نوامبر گفت که مینسک مجموعه ای از اولویت های 
»به طور سنتی ساده« را مطرح کرده است: سازمان باید به جای 
مشکلات »انتزاعی و ساختگی« بر »مشکلات فوری« تمرکز 
کند. موضوع افغانستان و تهدیدات وارده از این کشور همچنان 

در کانون توجه این سازمان است. 

  نخست وزیر یونان با تقدیر از نیروهای مسلح این کشور 
تاکید کرد که حاکمیت جزایر یونان مورد گفت وگو با ترکیه 
قرار نخواهد گرفت. به گزارش فارس، نخست وزیر یونان 
در بحبوحه تحرکات ترکیه در دریای اژه و شرق مدیترانه 
بیان داشت: حاکمیت جزایر یونان مورد گفت وگو قرار 
نخواهد گرفت. به نوشته روزنامه »کاثیمرینی« »کریاکوس 
میتسوتاکیس« نخست وزیر یونان در جریان بازدید از 
شهر »پاترا« در غرب یونان از وضعیت یونان به عنوان 
نیروی ثبات در دریای مدیترانه دفاع و از ترکیه به خاطر 

اقدام های غیرقابل پیش بینی و اغلب تهاجمی انتقاد کرد. 
میتسوتاکیس گفت: »ما خواهان گفت وگوی صادقانه در 
مورد تنها موضوع اساسی که تعیین مناطق دریایی است، 
هستیم.« نخست وزیر یونان تاکید کرد که هرگز درباره 
حاکمیت جزایر یونان با ترکیه گفت وگویی صورت نخواهد 
گرفت. وی افزود: »قرار نیست ما برنامه تسلیحاتی خود را با 
کسی در میان بگذاریم.«این گزارش حاکیست، رئیس ستاد 
کل ارتش یونان در هشداری غیرمستقیم به ترکیه گفت: 
هرکسی که به فکر حمله باشد در نبرد جدید با قدرت آتش 

یونان مواجه خواهد شد.  اظهارات ژنرال »کنستانتینوس 
فلوروس«، رئیس ستاد کل ارتش یونان پاسخ غیرمستقیم 
به تهدیدات اخیر ترکیه بود. ژنرال فلوروس خطاب به 
نیروهای مسلح یونان اظهارکرد: روحیه بالا، حرفه ای 
بودن، عزم راسخ و از همه مهمتر قدرت سلاح ها و آتش شما 
بهترین تضمین برای یونان قوی، آزاد و مستقل است. دولت 
ترکیه یونان را به استقرار تسلیحات در جزایر دریای اژه که 
وضعیت غیرنظامی طبق معاهده لوزان را نقض می کند، 
متهم کرده است. علاوه بر این، آنکارا و آتن نمی توانند درباره 
تعیین حدود مناطق دریایی به توافق برسند و ترکیه، یونان 
را به نقض حقوق اقلیت اتباع ترکیه ای متهم می کند. این 
دو کشور همسایه به دلیل ترس از همدیگر به شدت در حال 
تقویت توان نظامی خود برای یک درگیری محتمل هستند. 

 نخست وزیر یونان:

ارتش ما نیروی ثبات در مدیترانه است 

  رئیس جمهور ارمنستان گفت: ایروان 
موافق برقراری روابط با ترکیه و بازکردن 
مرزها بدون پیش شرط است. به گزارش 
خبرگزاری »آرکا« »وهاگن خاچاتوریان« 
رئیس جمهور ارمنستان در گفت  وگو با 
وبگاه »یوراسیا« اظهارداشت که عبارت 
»بدون پیش شرط« یک گریز دیپلماتیک 
ارمنستان گفت:  نیست. رئیس جمهور 

»متاسفانه باید تاکید کنم که در طول 
دهه ها این ترکیه بوده که پیش شرط هایی 
را برای بازکردن مرزها و عادی سازی روابط 
به عنوان نوعی خدمت به باکو ارائه کرده 
است.« وی افزود: در سال های -۲۰۰۸ 
۲۰۰۹، ارمنستان و ترکیه این فرصت 
را داشتند که تغییرات اساسی در روابط 
خود ایجاد و به سمت عادی سازی حرکت 

کنند، اما از این فرصت ها به طور کامل 
استفاده نشد. رئیس جمهور ارمنستان با 
بیان مخالفت با پیش شرط در برقراری 
روابط افزود که ارمنستان به برقراری روابط 
با ترکیه و رفع مشکلات با همسایگان 
امیدوار است. ترکیه در جریان جنگ 
دوم قره باغ بین باکو و ایروان، به شدت از 
جمهوری آذربایجان حمایت کرد. »مولود 

چاوش اوغلو« وزیر امور خارجه ترکیه نیز 
اخیرا اظهارداشت: ترکیه از هر زمینه ای 
با ارمنستان  برای عادی سازی روابط 
استقبال می کند. چاوش اوغلو در نشست 
وزاری خارجه کشورهای ترُک زبان گفت: 
حاضرم از هر زمینه ای برای دیدار با مقامات 
ارمنستان و گفت وگو درباره عادی سازی 
روابط دو کشور استفاده کند. وزیر امور 
خارجه ترکیه افزود: هرگونه گام مثبت در 
روابط جمهوری آذربایجان و ارمنستان، 
به طور یقین در روابط آنکارا و ایروان نیز 

انعکاس پیدا می کند. 

 رئیس جمهور ارمنستان: 

برقراری روابط با ترکیه بدون پیش شرط باشد

  انیمیشن سینمایی »لوپتو« به کارگردانی 
عباس عسکری محصول مرکز انیمیشن سوره 
در ادامه حضور بین المللی خود، راهی جشنواره 
انیمیشن  شد.  هند  سینمای  کیذر  جهانی 
سینمایی »لوپتو« به کارگردانی عباس عسکری 
و تهیه کنندگی محمدحسین صادقی و احسان 
کاوه، به بخش رقابتی سومین دوره جشنواره 
جهانی کیدز سینما راه یافت. این جشنواره که 
از ۱۱ آذرماه جاری در شهر بمبئی کشور هند 

برگزار می شود، به فیلم هایی با محوریت کودکان 
و با شعار »آینده بهتر برای کودکان« می پردازد و 
تلاشی است در جهت زدودن آثار محدودیت هایی 
و  کودکان  روی  کووید۱۹،  همه گیری  که 
دنیایشان گذاشته است. محدودیت هایی که با 
تعطیلی پارک ها و زمین های تفریح و معاشرت با 
دوستان برای بچه ها ایجاد شد و آنها را در خانه ها 
محبوس کرد که موجب شد خلاقیت بچه ها 
کم رنگ و آزادی آنها محدود شود. در این رویداد 

۷ روزه کودکان می توانند فیلم تماشا کنند، با 
کارگردانان و بازیگران تعامل داشته باشند و 
همچنین در کارگاه های زنده مختلف در زمینه 
فیلمنامه نویسی، انیمیشن و فیلمسازی شرکت 
کنند. »لوپتو« که هم اکنون در سینماهای 
سراسر کشور در حال اکران است؛ نخستین 
سینمایی  سازمان  انیمیشن  مرکز  محصول 
سوره است که با تکنیک سه بعدی در استودیوی 
فراسوی ابعاد توسط هنرمندان جوان کرمانی 
تولید شده است و تاکنون با جذب بیش از ۱۵۰ 
هزار مخاطب، در آستانه فروش 4 میلیارد تومانی 

قرار دارد. 

در ادامه حضورهای بین المللی

»لوپتو« راهی هندوستان شد 

 


